

**MINUTES OF PROCEEDINGS**

TUESDAY, JUNE 27, 1989

(30)

[Text]

The Standing Committee on Finance met at 3:36 o'clock p.m. this day, in Room 371 (West Block) the Chairman, Don Blenkarn, presiding.

*Members of the Committee present:* Bill Attewell, Don Blenkarn, Yvon Côté, Clément Couture, Murray Dorin, Audrey McLaughlin, Jerry Pickard, Lee Richardson, Pat Sobeski and Douglas Young.

*In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament,* Basil Zafirou, Senior Analyst and Richard Domingue, Research Officer. *From the Committee's staff:* Sean Aylward, Consultant.

*Appearing:* The Honourable Otto Jelinek, Minister of National Revenue.

*Witnesses: From the Department of National Revenue—Taxation:* George Venner, Director General, Assessing and Enquiries Directorate; Robert Beith, Senior Advisor, Fiscal Policy and Technical Interpretations; Pierre Gravelle, Deputy Minister; Robert Roy, Assistant Deputy Minister, Policy and Systems Branch; Don Brooks, Special Advisor, Policy and Systems Branch.

In accordance with its mandate under Standing Order 108(2), the Committee proceeded to the consideration of the Department of National Revenue's mandate in relation to income tax forms.

The Minister made an opening statement and with the other witnesses, answered questions.

At 5:08 o'clock p.m., the sitting was suspended.

At 5:10 o'clock p.m., the sitting resumed.

By unanimous consent, the Committee proceeded to sit *in camera*.

At 5:29 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Marie Carrière

Clerk of the Committee

**PROCÈS-VERBAL**

LE MARDI 27 JUIN 1989

(30)

[Traduction]

Le Comité permanent des finances se réunit aujourd'hui à 15h36, dans la salle 371 de l'édifice de l'Ouest, sous la présidence de Don Blenkarn (*président*).

*Membres du Comité présents:* Bill Attewell, Don Blenkarn, Yvon Côté, Clément Couture, Murray Dorin, Audrey McLaughlin, Jerry Pickard, Lee Richardson, Pat Sobeski et Douglas Young.

*Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement:* Basil Zafirou, analyste principal et Richard Domingue, attachés de recherche. *Du personnel du Comité:* Sean Aylward, consultant.

*Comparait:* L'honorable Otto Jelinek, ministre du Revenu national.

*Témoins: Du Ministère du revenu national—Impôt:* George Venner, directeur général, Direction générale des cotisations et des demandes de renseignements; Robert Beith, conseiller spécial, Politiques fiscales et interprétations techniques; Pierre Gravelle, sous-ministre; Robert Roy, sous-ministre adjoint, Direction générale des systèmes et des politiques; Don Brooks, conseiller spécial, Direction générale des systèmes et des politiques.

En application du paragraphe 108(2) du Règlement, le Comité examine les formulaires d'impôt sur le revenu préparés par le ministère du Revenu national.

Le ministre fait une déclaration et, lui-même et les autres témoins répondent aux questions.

La séance est suspendue à 17h08.

La séance reprend à 17h10.

Du consentement unanime, la réunion se poursuit à huis clos.

À 17h29, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

La greffière du Comité

Marie Carrière